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Protokół Nr 18/20 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi z 1 czerwca 2020 r. 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki  

w godzinie od 12.00 do godz. 16:00 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności, 

2. pan Krzysztof Wojciech Jaworski – Burmistrz Trzcianki, 

3. pan Daniel Krysztofiak- Prezes Kombudu Sp. z o.o. w Trzciance 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie komisji otworzyła i prowadziła Przewodnicząca komisji pani 

Aneta Flis, witając wszystkich radnych obecnych na posiedzeniu oraz gości. 

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca komisji Aneta Flis przeczytała porządek posiedzenia. 

Wniosła, aby punkt 4. Ustalenie priorytetów naprawy i utrzymania dróg oraz 

poboczy na terenie gminy Trzcianka po sezonie zimowym zamienić z punktem 

6. Analiza gospodarki odpadami komunalnymi. 

Porządek posiedzenia wraz ze zmianami został przyjęty w głosowaniu: za 7, 

przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia.   

3. Zatwierdzenie protokołu Nr 17/20 z dnia 6 maja 2020 r. 

4. Analiza gospodarki odpadami komunalnymi. 

5. Potencjał trzcianeckich jezior i terenów zielonych – perspektywy  

i rozwój. 

6. Ustalenie priorytetów naprawy i utrzymania dróg oraz poboczy na terenie 
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gminy Trzcianka po sezonie zimowym. 

7. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki.  

8. Wnioski komisji i ich realizacja.   

9. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 3) Zatwierdzenie protokołu Nr 17/20 z dnia 06.05.2020 r.  

Komisja przyjęła protokół Nr 17/20 z dnia 06.05.2020 w głosowaniu: za 

7, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

 

Ad 4) Analiza gospodarki odpadami komunalnymi. 

 Przewodnicząca komisji Aneta Flis oddala głos radnemu Adrianowi 

Hałuszka, który zapytał o wywóz gabarytów. Z tego co wiedział, to 

harmonogram nie jest do końca realizowany.  

Burmistrz Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że pierwsza informacja 

dotycząca wywozu gabarytów została podana do informacji publicznej, ale nie 

była ona powielana przez Urząd. Gmina wspólnie ze Spółką Kombud ustaliła 

przedłużenie terminów wywozu gabarytów. Problem wynikał, z tego jeśli ktoś 

posługiwał się informacją, która była umieszczona na stronie internetowej, a nie 

miała źródła urzędowego. 

Głos zabrał pan Daniel Krysztofiak Prezes Kombudu, który wyjaśnił, że 

harmonogram dotyczący wywozu gabarytów stał pod wielkim znakiem 

zapytania ze względu na stan epidemiologiczny. Inne gminy nie realizowały  

w tym czasie harmonogramu wywozu odpadów. Spółka jako kluczowe zadanie 

podała sobie zrealizowanie każdego harmonogramu wywozu odpadów.  

Radny Adrian Hałuszka zapytał o formę informowania mieszkańców  

o terminie wywozu odpadów. 

Pan Daniel Krysztofiak wyjaśnił, że podstawową formą jest informacja 

bezpośrednia, w formie mini ulotki, którą pracownicy pozostawiają przy 
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domach, czy mieszkaniach, na stronach internetowych też są udostępniane 

informacje.  

Przewodnicząca komisji Aneta Flis dodała, że w Łomnicy przesłano 

prędzej ulotki oraz były ulotki umieszczane w skrytkach pocztowych, 

informacje były wywieszone na tablicy ogłoszeń. 

Radny Adrian Hałuszka podziękował, że pomimo trudnego czasu, spółka  

realizuje harmonogram i informuje mieszkańców o terminach wywozów, jeśli są 

jakieś zmiany. Zapytał pana Daniela Krysztofiaka co sądzi o projekcie uchwały 

zaproponowanej przez Burmistrza dotyczącej stawek za opłaty za odpady 

komunalne i jak będzie kształtowało się funkcjonowanie spółki, jeśli radni 

zdecydują się podnieść stawki.  

Pan Daniel Krysztofiak stwierdził, że to bardzo ważne w trudnym czasie 

jakim jest czas epidemii koronawirusa, aby dotrzymać terminów wywozów 

odpadów komunalnych od mieszkańców. Sprawa wywozu gabarytów wygląda 

tak, że nie wszystkie odpady wystawione to gabaryty. Spółka bardzo 

odpowiedzialnie podchodzi do sprawy z wywozem gabarytów. W każdej 

sytuacji, kiedy nie wywieziono gabarytów, są przesyłane informacje, 

przeprowadzane są rozmowy. Spółka zbiera także zużyty sprzęt elektroniczny  

i elektryczny, który nie jest gabarytem, a spółka chce oczywiście w ramach 

możliwości prawnych i formalnych świadczyć mieszkańcom jak najszerszą 

usługę. Sprzęt jeśli ma być odebrany jako elektro sprzęt musi być kompletny, 

jeśli jest niekompletny zawsze można przywieźć na PSZOK i zostanie odebrany 

jako złom. Czasami pozostaje takie wrażenie, że odpady nie zostały odebrane, 

ale to tylko dlatego, że nie są one odpowiednio posegregowane, bądź nie 

spełniają norm. Problem wzrostu kosztu systemu jest naszym wspólnym 

problemem, dotyczy nas wszystkich jako producentów odpadów. Podkreślił, że 

stan systemu gospodarki odpadami, dzięki edukacji, informacjom dotyczącym 

tego jak należy segregować, w przyszłym kwartale będzie to system bardziej 
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uporządkowanym, przez co może być bardziej efektywniejszy. Nasz system 

jako nieliczny nie rośnie, nie przybywa odpadów. Morfologia odpadów  

w przeciągu  pół roku  zmieniła się bardzo. Odpady bio z zabudowy 

wielorodzinnej jest traktowany jako odpad zmieszany (są nieprawidłowo 

zbierane, np. w workach), wykonywana jest dokumentacja fotograficzna, 

przekazywane jest to do Urzędu i dopiero po tym odbierane są jako zmieszane, 

ale są droższe dla mieszkańców. Są osiedla, na których segregacja 

przeprowadzane jest wzorcowo. Pan Prezes Daniel Krysztofiak wie, że  

w perspektywie czasu to bardzo pozytywnie wpłynie na koszty i bezpośrednią 

cenę. Po tych trudnych miesiącach widać, że system jest w innym miejscu, niż 

na początku. Z wieloma problemami trzeba było się zmagać i poradzić. Na 

wielkość systemu wpływają także odpady z działalność, które mogą do niego 

trafić. Zmiany, które następują spowodują, że system będzie bardziej szczelny. 

Duża praca jest PSZOK i tych ograniczeń, które są na PSZOK-u, nie wszystkie 

te ograniczenia spotykają się ze zrozumieniem. Zadaniem spółki jest to, aby 

odpady, które trafiają na PSZOK, były strumieniem odpadów komunalnych, 

wytworzonych przez mieszkańców, a nie z prowadzonej działalności. Problem  

z zagospodarowaniem ubiegłorocznych odpadów, który radni znają to tam było 

bardzo dużo odpadów z prowadzonych działalności. Nasz system się 

porządkuje. Jeśli my sami wykonamy prace przy segregacji odpadów, będą one 

dobrze posegregowane, to system stanie się efektywniejszy. Miał świadomość, 

że jest także niezadowolenie ze strony mieszkańców, do spółki docierają te 

sygnały, są starania, aby na te sygnały odpowiadać. Wspomniał o problemie 

limitowania odpadów na PSZOK-u. W najbliższym czasie pojawi się informacja 

z ofertą dla mieszkańców, którzy produkują odpady budowlane ponad limit (200 

kg) byłaby taka możliwość pozostawienia odpłatnie takich odpadów. Zostały 

złożone do starostwa wniosku aktualizacyjne, pozwoli to w sposób formalny 

przyjmować inne rodzaje odpadów na PSZOK-u. Uważał, że projekt uchwały 
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zaproponowany przez Burmistrza to wyjście na przeciw potrzebom społecznym. 

W jego opinii sposób naliczania od zużytej wody jest metodą sprawiedliwą 

społecznie, korelacja między konsumpcją a zużyciem wody jest widoczna  

i udowodniona. Ponad połowa kosztów to koszty zagospodarowania odpadów. 

Stawki za odpady nie były rewaloryzowane przez długi czas. Spółka w żadnym 

wypadku nie zamierza kosztów systemu przerzucić na mieszkańców. Rolą 

Spółki jest optymalne zarządzanie systemem logistycznym i szukanie 

przychodów w różnych obszarach swojej działalności, które też przecież 

prowadzi. Rolą Spółki jest także dążenie do takich działań, aby system nie 

drożał w przyszłości. Wierzył w to, że podwyższenie stawki, której nikt z nas 

nie chce doświadczać, było możliwie trwałe na długi okres. Jeśli będzie własna 

kompostownia zmniejszy to koszty systemu. 

Przewodnicząca komisji Aneta Flis miała nadzieję, że system pozostanie 

już na takim poziomie, że koszty nie będą rosły. Zapytała o wywóz odpadów 

bio, które są składowane w workach, a nie w pojemnikach. Czy jest możliwość 

wywiezienia tych odpadów na PSZOK przez każdego mieszkańca.   

Pan Daniel Krysztofiak wyjaśnił, że jest taka możliwość. Mimo okresu 

epidemiologicznego była przeprowadzana kampania dotycząca poprawnej 

segregacji odpadów. W każdej sytuacji nie zabrania odpadów bio przez 

pracowników Kombudu, pozostawiane są kartki z informacją, dlaczego odpady 

nie zostały zabrane. W styczniu 2020 roku Kombud zebrał jeszcze odpady bio  

w workach, wiadomo, że okres przejściowy jest trudny, ale teraz odpady bio są 

odbierane tylko w pojemnikach. Najwyższa faktura za odpady bio wpłynęła 

właśnie w styczniu. Styczeń był najdroższym miesiącem jeśli chodzi  

o funkcjonowanie systemu. Wzrost ilości produkowanych odpadów w trakcie 

stanu epidemiologicznego jest skokowy, aczkolwiek nie jest on tak skokowy jak 

w innych gminach. Problem był w zbiórce, nie było możliwości dojazdu do 

wielu nieruchomości. Odpady bio zostaną odebrane na PSZOK-u pod 
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warunkiem że nie są to całe drzewa, wielkie konary, muszą być odpowiednio 

przygotowane. Zdawał sobie sprawę, że do tej pory ta komunikacja ze strony 

Kombudu w stronę mieszkańców nie była dość czytelna. Spółka ma już swoją 

nową stronę internetową, na której można znaleźć szczegółowe informacje na 

temat usług komunalnych oraz pozostałych usług spółki. Na głównej stronie jest 

harmonogram, informacje dotyczące PSZOK- u i cennik za dodatkowe odpady. 

Jest obowiązek segregacji.  

Radny Zygmunt Czarny zauważył, że bardzo dużo odpadów jest 

wyrzucanych do lasów. Na ogrodach działkowych są także wysypywane śmieci. 

Chciałby dowiedzieć się jaka jest kwota z zebranych odpadów z nieruchomości 

niezamieszkałych. 

Radna Jadwiga Durejko rozumie, że gmina ma zapłacić za śmieci, te które 

produkują mieszkańcy. Kombud podaje koszt wywozu za nasze śmieci. Koszt 

wywozu, powiedzmy 700.000,00 zł to tylko nasze czy też z tych 

niezamieszkałych nieruchomości? 

Radna Janina Kamińska rozumiała, że to koszt tylko za odpady od 

mieszkańców. 

Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, że np. fryzjer 

(inne podmioty z nieruchomości niezamieszkałych) płaci za odpady do 

Kombudu.  

Pan Daniel Krysztofiak wspomniał o powstawaniu dzikich wysypisk. 

Porzucanie odpadów, wśród nich opon, których limit na PSZOK to 8 sztuk na 

rok to szkodzenie samemu sobie, brak odpowiedzialności.  

Radna Jadwiga Durejko dodała, że miała takie sygnały, że na PSZOK-u 

nie były odbierane opony. 

Pan Daniel Krysztofiak wyjaśnił, że mogło tak być, jeśli były to duże 

opony przemysłowe, od ciągników. W zeszłym roku spółka sygnalizowała już  

o tym, że system już się nie bilansuje. Każdy z nas jest odpowiedzialny, bo 
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produkuje te odpady. Kombud 30% swoich dochodów pozyskuje z świadczenia 

pozostałych swoich usług, w ramach tego są także nieruchomości 

niezamieszkałe. Nie mają one żadnej korelacji ze stawką, są to oddzielne 

umowy biznesowe z przedsiębiorcami, podmiotami, z nieruchomościami, które 

nie mają żadnego powiązania z systemem, jego kosztem i z ilościami  

w systemie. To są inne strumienie odpadów, inne rozliczenie, inne usługi i nie 

mają żadnej relacji ze świadczeniem usług i z tym tonażem, które jest dla 

mieszkańców. System odbioru od mieszkańców jest restrykcyjnie kontrolowany 

na wiele sposobów, wszystkie tony są udokumentowane. Odbiory  

z nieruchomości zamieszkałych nie są łączone z odbiorami odpadów  

z nieruchomości niezamieszkałych. Są to zupełnie inne usługi, są to inne 

umowy. Umowy są zawierane z przedsiębiorstwami, realizowana jest usługa, 

odpady z nieruchomości niezamieszkałych są oddzielnie zbierane, 

przekazywane na instalacje, one są osobno oznaczone. Odpady zmieszane 

dlatego są tak drogie, ponieważ muszą tego samego dnia zostać zdeponowane na 

instalacji przetwarzania, nie można ich zostawić nawet na samochodzie, co jest 

monitowane, chociażby przez ślad GPS. Są sklepy, które funkcjonują jako 

nieruchomości zmieszane, tam usługa wykonywana jest w ramach kontraktu.  

Radny Zygmunt Czarny zadał pytanie gdzie idą środki za opłacone 

faktury za wywóz śmieci z ogródków działkowych? 

Radny Józef Łastowski zapytał na jakiej podstawie jest podpisana umowa 

np. ze sklepem, czy na podstawie kubła, czy od tonażu. Czy ta umowa 

podpisana przez Kombud ze sklepem jest tak zawarta, że im się nie opłaca 

opłacić, czy doliczyć komuś, żeby mniej zapłacić.  

Prezes Daniel Krysztofiak odpowiedział, że stawka jest bardzo 

nieodpowiadająca dzisiejszym kosztom, trudno Kombudowi świadczyć usługi 

dla przedsiębiorców i to jest bardzo istotne. Kombud chce, aby przedsiębiorcy, 

którzy nie są objęci systemem, poza wyjątkami, którymi są nieruchomości 
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mieszane (przedsiębiorstwa w blokach, wspólnotach mieszkaniowych). 

Generalnie przedsiębiorcy muszą zawierać oddzielne umowy. Bardzo istotne  

jest to, aby te stawki były realne i rynkowe, po to, aby Kombud mógł też 

generować przychody, zbierać i mieć szansę generować przychody na 

inwestycję, których potrzebuje, a nie obciążać tylko i wyłącznie systemu. Warto 

dać możliwość rynkowego funkcjonowania poza systemem właśnie po to, aby 

trudna sytuacja finansowa Kombudu nie obciążała systemu. Kombud chce 

rozwijać swoje usługi dla przedsiębiorców w szerokim zakresie, dlatego ta 

uchwała, z punktu widzenia spółki jest bardzo istotna.  Ta uchwała umożliwi 

poszerzenie usług dla przedsiębiorców. Przedsiębiorca nie ma obowiązku 

podpisania umowy z Kombudem. Widać w altanach śmietnikowych przy 

zabudowie wielorodzinnej, że znajdują się w nich odpady generowane przez 

przedsiębiorców. W gminie Trzcianka są takie miejsca. Wspólnie dbanie  

o szczelność systemu to wspólny wysiłek wszystkich mieszkańców. Spółka  

z tego tytułu ma dochody, ale jest to oddzielna usługa i inne źródło. Nie ma 

takiego systemu, do którego nie wpadałyby odpady spoza systemu. Jest to 

bardzo ciężko praca, aby to uszczelnić. Kombud nie ma narzędzi do tego, aby 

kontrolować przedsiębiorców.  

Radny Zygmunt Czarny zwrócił uwagę na problem przywożenia odpadów 

na ogrody działkowe, na tzw. Dolinkę (gruz, cegły, odpady). Chciał, aby to 

uporządkować.  

Pan Daniel Krysztofiak wyjaśnił, że nie ma takiej możliwości, ponieważ 

te śmieci trafiłyby do systemu i powiększyłyby ich koszt. To są dzikie 

wysypiska. Są miejsca, gdzie spółka bierze na siebie odpowiedzialność za takie 

miejsca. Do systemu muszą wpływać odpady tylko z pojemników, a nie  

z dzikich wysypisk. Do systemu nie powinny wpłynąć odpady spoza systemu. 

Każda tona odpadu musi być odpadem wygenerowanym przez mieszkańca. 
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Wspomniał, że odpady które Kombud odebrał po pożarze w Białej w ostatnim 

czasie, to za te śmieci zapłaci spółka, ona nie trafią do systemu.  

Radny Zygmunt Czarny prosił Burmistrza, aby te odpady (gruz, yomby) 

nawiezione w Dolince zepchnąć na wytyczoną ścieżkę, która miała kiedyś tam 

powstać, a nie powstanie. Są to bardzo duże ilości.  

Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz wyjaśnił, że nie można tego 

dokonać, nie ma takiej możliwości, aby odpady były spychane  

i wykorzystywane do budowy ścieżki. 

Pan Daniel Krysztofiak wyjaśnił, że Spółka Kombud będzie się 

angażować, aby takie dzikie wysypiska niwelować, jest prowadzona współpraca 

z nadleśnictwem. Jest to bardzo duży problem. Należy szukać mechanizmów 

kontrolujących takie działania, ten kto dopuszcza się takiego procederu 

powinien być odpowiednio ukarany.  

Przewodnicząca komisji Aneta Flis wyjaśniła, że radnemu Zygmuntowi 

Czarnemu chodziło tylko i wyłącznie o to, aby te śmieci, które zostały tam 

nawiezione, uprzątnąć, nie miał na myśli aby wykorzystywać je do budowy 

ścieżki cz czegokolwiek innego.  

Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz Trzcianki dodał, że jest to dzikie 

wysypisko i należy je uprzątnąć oraz zadbać o to, aby na nowo się tam nie 

pojawiło. Za te pozostawiane odpady odpowiadają ci, którzy się tego dopuścili. 

Jeśli nikt się do tego nie poczuwa, to niestety będzie to wliczone w koszty 

systemu, jeśli zostaną przez spółkę Kombud usunięte.  

Radny Adrian Hałuszka stwierdził, że dyskusja w temacie gospodarki 

odpadami będzie jeszcze się pewnie toczyć cały czas. Zapytał Prezesa czy 

zastanawiano się nad zakupem rębaka na PSZOK? Zapytał także o to w jaki 

sposób można pomóc Kombudowi w komunikacji z mieszkańcami, czy 

deklaracja za odpady jest pomocna w tej sytuacji, czy dane w niej zawarte są na 

tyle wystarczające, aby do mieszkańca dotrzeć. 
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Radna Jadwiga Durejko zapytała o to, co składa się na kwotę 12 zł, która 

jest zapisana w projekcie uchwały. Miała uwagi co do zaległości w spółce 

Kombud. Chciała mieć pewność, że stawka 12 zł, która pojawia się w projekcie 

uchwały, to stawka rzetelnie wyliczona, na którą tylko i wyłącznie wpływa 

opłata za odbiór śmieci, że to jest to, co w ramach przetargu Kombud ma 

wykonywać.  

Pan Daniel Krysztofiak odpowiedział, że bardzo ważne jest to ażeby tych 

odpadów na PSZOK-u nie było bardzo dużo, im więcej odpadów znajdowałoby 

się na PSZOK, tym system byłby droższy. Jest wiele wytycznych, których nie 

da się zmienić. Z formalnego punktu widzenia rozwiązanie z rębakiem na 

PSZOK jest niemożliwe. Spółka będzie realizowała takie zadania, jakie będą 

zlecone. W styczniu 2020 roku nastąpiło wiele zmian i trzeba było się do nich 

przyzwyczaić. Miał nadzieję, że te stawki już nie będą rosły. Nasz PSZOK 

przyjmuje kilkakrotnie więcej odpadów niż sąsiednie gminy. Najważniejsza jest 

segregacja, wykonywana przez mieszkańców. Kombud nie ma wglądu  

w deklaracje. Informacje, które z deklaracji wynikają są przekazywane przez 

gminę. Informacja, dotycząca skąd należy odebrać odpady, Kombud pozyskuje 

poprzez podanie adresów przez Urząd, te dane są w umowie.  

Radny Adrian Hałuszka podziękował Prezesowi Danielowi 

Krysztofiakowi za obecność na posiedzeniu Komisji, dzięki jego obecności 

można było dowiedzieć się bardzo istotnych informacji.  

Radna Jadwiga Durejko wyjaśniła, że według niej powinno funkcjonować 

miejsce odbioru, określone dokładnie i wtedy jest dużo łatwiej dojść i odebrać 

odpady. Dzięki temu, że rozsądniej zaczęło się segregować odpady, to ilość 

odpadów się nam zmniejszyła. Nikt nie chce płacić więcej za odpady. 

Pan Daniel Krysztofiak zapewniał, że spółka każdego mieszkańca traktuje 

indywidualnie, dlatego informacja z harmonogramem wywozu była dostarczana 

do każdego mieszkańca. Jest natomiast wiele miejsc, np. altany, które są 
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zbiorczym punktem odbioru nie jest zindywidualizowane. Należy dokonać 

wszelkich starań, aby w systemie nie znalazły się odpady spoza systemu. Jest to 

najważniejsze. Środki przekazane przez Radę Miejską były przeznaczone tylko  

i wyłączne na zagospodarowanie zalegających odpadów, które należało 

uprzątnąć, było to bardzo kosztowne zadanie. Sytuacja spółki jest ciągle trudna. 

Jeśli przychody będą stabilne, to dopiero wtedy będzie można pomyśleć  

o inwestycjach, np. o zakupie śmieciarek. Wspomniał o rozwiązaniu, które 

polega na zamontowaniu czujników, które pozwalają na to, że wiadomo, który 

pojemnik został odebrany. Dla prezesa takim bardzo dobrym rozwiązaniem 

byłoby montowanie kamer zarówno z przodu jak i z tyłu śmieciarek. Jest to 

relatywnie niedrogie rozwiązanie a wpływające dodatnio na system. Dodał, że 

obecnie nie ma zaległości w odbiorze odpadów. Są sytuacje, że odpady nie są 

odbierane i może być wrażenie że harmonogram nie jest realizowany, ale to 

dotyczy takich sytuacji, że odpady są nieodpowiednio segregowane. 

Radny Józef Łastowski zapytał, czy jeśli zostanie podjęta uchwała, nie  

będzie to za krótki okres czasu, aby na nowo zebrać deklaracje, poinformować 

wszystkich o zmianie. 

Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, że zmiana 

stawki wymaga jedynie konieczności zawiadomienia o jej zmianie, jest 

prowadzona jednostronna komunikacja. Zmiana deklaracji dotyczy tylko  

i wyłącznie, tych osób, którym coś się zmienia, w ramach realizacji zadania. 

Dotyczyć to będzie tych osób, które jeśli Rada podejmie taką decyzję zostaną 

zwolnione z opłat (około 650 osób). Burmistrz stwierdził, że gmina nie 

wykorzystuje odpadów do budowania ścieżek i apeluje, aby tak nie robić.  

Radny Wincenty Kilian zauważył, że pojawiają się opinię, że samochody 

omijają niektóre posesje. Może powinien Kombud zgłaszać Burmistrzowi, że 

omijają jakieś posesje, żeby tą sytuację Straż Miejska wyjaśniła. Posesje są 

omijane regularnie. 
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Pan Daniel Krysztofiak Prezes Kombudu bardzo podziękował za cenne 

uwagi, ważna jest współpraca. Jeśli pojemniki nie są wystawione, to Kombud 

nie odbierze odpadów. Różne są powody nie odebrania odpadów spod posesji, 

np. brak pojemników, zła segregacja. 

Radny Wincenty Kilian stwierdził, że Kombud omija posesję, nie odbiera 

odpadów, bo pojemniki nie są wystawione a widać, że ta posesja jest 

zamieszkała.  

Pan Daniel Krysztofiak zauważył, że lokalna współpraca jest bardzo 

ważna, podziękował radnemu za zwrócenie uwagi na ten problem. Dzięki 

współpracy Kombud może lepiej wykonywać swoje zadanie. 

Radna Jadwiga Durejko dodała, że miała kilka zgłoszeń , że odpady nie są 

odbierane a zgłoszone są posesje. Stwierdziła, że numeracja na wsiach jest nie 

po kolei, jeśli według numeracji Kombud jeździ, to można się pogubić.  

Radny Józef Łastowski zwrócił uwagę na problem nawożenia błota  

z polnej ulicy, aby wywożąc odpady z osiedla XXX-lecia śmieciarka wjeżdżała 

od ul. Powstańców Wielkopolskich, co sprawi, że te błoto i piasek z polnej ulicy 

nie będzie nawożone na osiedle. Prosił o rozważenie tej prośby.  

Pan Daniel Krysztofiak Prezes Kombudu zaprosił członków komisji do 

spółki Kombud, aby zobaczyć jak praca wygląda na co dzień. Spółka jest 

otwarta.  

Radny Ryszard Wilant podziękował spółce Kombud za wielką pomoc po 

pożarach w Białej, za udostępnienie kontenera. Kombud wziął na siebie 

odpowiedzialność za wywóz tych odpadów po pożarach.  

Ad 5) Potencjał trzcianeckich jezior i terenów zielonych – perspektywy  

i rozwój. 

 Przewodnicząca komisji Aneta Flis wyjaśniła, że podczas pandemii 

sołectwa nie mają teraz wsparcia w postaci pracowników gospodarczych, którzy 

zawsze na sołectwach byli. Jest to bardzo duży problem. Są tereny, które 
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wymagają wykoszenia, takie jak place zabaw, na których bawią się dzieci, 

chociażby ze względów bezpieczeństwa (kleszcze w trawach). Nie wszyscy 

sołtysi są w stanie sami wszystko wykonać. 

Przewodnicząca komisji Aneta Flis złożyła wniosek, aby w przyszłorocznym 

budżecie zabezpieczyć środki na pracowników interwencyjnych  

z przeznaczeniem na sołectwa.  

Wniosek został przyjęty w głosowaniu: za 8, przeciw 0, wstrzymujących się 

0. 

 Radny Zygmunt Czarny zabrał głos w kwestii informacji, że 

prawdopodobnie Ministerstwo wydało decyzje, że nie będzie się wykaszać 

trawników, poboczy w miastach, chciał się dowiedzieć czy to jest prawda? 

 Przewodnicząca komisji Aneta Flis wyjaśniła, że widziała, że pobocza 

przy ulicy 27 Stycznia w Trzciance są już wykoszone. 

 Radny Adrian Hałuszka wyjaśnił, że w zeszłym tygodniu została 

podpisana umowa z firmą, która będzie zajmowała się wykaszaniem poboczy  

i trawników w naszym mieście. Widać dysonans pomiędzy terenami 

zarządzanymi przez Spółdzielnię Mieszkaniową, a tymi przez gminę, ale 

niedługo już się to zmieni. Niewykaszanie poboczy, to tzw. system małej 

retencji polegający na zatrzymaniu wilgoci. 

Radna Jadwiga Durejko wniosła, aby w ramach tegorocznego budżetu  

z zaoszczędzonych środków (odśnieżanie i ochrona środowiska) przeznaczyć 

środki na pracowników interwencyjnych w sołectwach. 

Wniosek został przyjęty w głosowaniu: za 8, przeciw 0, wstrzymujących się 

0. 

Ad 6) Ustalenie priorytetów naprawy i utrzymania dróg oraz poboczy na 

terenie gminy Trzcianka po sezonie zimowym. 

  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poinformowała, że z pozyskanych 

informacji wie, że profilowanie dróg dobiera końca, w dniu posiedzenia komisji 
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było profilowane ostatnie sołectwo (Straduń). 14 maja odbyło się spotkanie  

z sołtysami i padła propozycja zmiany budowania dróg. Sołtysi wnioskowali  

o to, aby podzielić po równo na każde sołectwo określoną pulę pieniędzy.  

W trakcie rozmów sołtysi wywnioskowali chyba, że jest 1 mln na materiał  

i 1 mln na wybudowanie. Do podziału jest tak naprawdę 1 mln zł na wszystkie 

sołectwa. Można pozyskać dodatkowe środki na budowę dróg. Zachęciła, aby 

członkowie komisji uczestniczyli w spotkaniach z sołtysami.  Dodała, że jest 

wykonana już nawierzchnia ze Smolarni do Stradunia, jest jeszcze nie odebrana, 

ale jest już wykonana. Trwają prace przy budowie ścieżki pieszo-rowerowej 

Smolarnia –Trzcianka. W Siedlisku w tym roku w ramach inicjatywy lokalnej 

będzie wykonana droga z płyt yomb, mieszkańcy otrzymają materiał w ramach 

inicjatywy lokalnej a drogę wykonają sami.  

Radny Adrian Hałuszka zauważył, że najlepiej można nauczyć się na 

przykładach. Jeśli jedno sołectwo zacznie robić coś w ramach inicjatywy 

lokalnej, pozostałe sołectwa być może też z tego korzystają, z korzyścią dla 

sołectw.  

Radna Janina Kamińska wyjaśniła, że materiał to koszt 30.000,00 zł, na 

drogę o długości 500 metrów. 

Radny Zygmunt Czarny zapytał o sprawę ścieżki pieszo-rowerowej ze 

Smolarni do Trzcianki, słyszał że był poruszany temat materiału, który został 

wykorzystany do budowy tej ścieżki. Czy jest ona prawidłowo czy 

nieprawidłowo wykonana. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Flis poinformowała, że wykonana 

ekspertyza była pozytywna, nie było zastrzeżeń.  

Radna Jadwiga Durejko dodała, że słyszała, że ekspertyza dlatego była 

pozytywna, ponieważ próbki były pobierane z wybranych miejsc wyznaczonych 

przez zainteresowanych. 
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Przewodnicząca komisji Aneta Flis dodała, że jej zdaniem, jeśli 

przyjeżdża komisja to nikt jej nie może narzucić skąd ma pobrać próbki. 

Radna Jadwiga Durejko stwierdziła, że zawsze pomówienia się pojawiają.  

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że on nie ma już nic więcej w tym 

temacie do powiedzenia. Wyjaśnił, że pojawiły się wątpliwości, zweryfikowano 

całą dokumentację, przeprowadzono dodatkowe badania jeśli chodzi  

o zawartość chemiczną tego materiału. Ekspertyza była pozytywna pod tym 

względem, że gmina może wykorzystywać ten materiał, można z niego 

korzystać. Nie jest to odpad, tylko materiał niczym niezanieczyszczony. Na 

pytanie radnego Józefa Łastowskiego wyjaśnił, ze tymczasowa przerwa w pracy 

nad budową ścieżki był spowodowana czekaniem na wyniki ekspertyzy. Termin 

oddania do użytku to 15 lipca br. Wykonawca powinien wyrobić się w terminie. 

Są toczone rozmowy z właścicielami gruntów, które biegną obok ścieżki. Asfalt 

od Stradunia do Smolarni jest wykonany w całości. Na pytanie przewodniczącej 

dotyczące zabezpieczenia środków na pracowników interwencyjnych na 

sołectwa Burmistrz wyjaśnił, że w tym roku także tacy pracownicy się pojawią. 

Prawdopodobnie w czerwcu pojawią się pracownicy interwencyjni na 

sołectwach.  

Radny Wincenty Kilian wniósł o wykoszenie i uporządkowanie pobocza 

drogi powiatowej Runowo do drogi wojewódzkiej 178, należy usunąć 

zalegające drzewa, które tam się znajdują. 

Przewodnicząca komisji Aneta Flis dodała, że w Łomnicy na drodze 

powiatowej zostanie wykonana zatoczka autobusowa vis a vis przystanku 

autobusowego łącznie z chodnikiem. Dodała, że był wniosek także o wykonanie 

przejścia dla pieszych przy Sali wiejskiej w Łomnicy. Wyjaśniła, że komisja 

zaopiniowała pozytywnie ten wniosek, nie wiadomo kiedy zostanie 

zrealizowany.  
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Radny Józef Łastowski dodał, że jadąc ze Stradunia do Trzcianki 

zauważył, że pobocza przy drodze powiatowej są skoszone, natomiast pasy 

między szosą a ścieżką rowerową skoszone, ale od ścieżki rowerowej jest 

nieskoszone. Praca wykonana jest niechlujnie.  

Ad 7) Analiza materiałów na sesję. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi analizowała następujące projekty 

uchwał: 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy  Finansowej 

gminy Trzcianka na lata 2020 – 2032. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok.  

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że zwiększa się dochody budżetu gminy 

Trzcianka o kwotę: 

1. 340.000,00 zł zwiększenie planu dotacji celowej z budżetu państwa na 

zadania własne w dziale 852 rozdział 85295 § 2030 na dofinansowanie 

zadań wynikających z programu „ Senior +”- Dzienny Dom Senior+ Moduł I 

– 300.000,00 zł oraz Klub Senior+ Moduł II – 40.000,00 zł, na podstawie 

zawiadomienia od Wojewody Wielkopolskiego, 

2. 788.139,00 zł – opłata za gospodarowanie odpadami w związku ze 

zmianą stawki opłaty. 

Dochody w kwocie 8.500,00 zł przyznane z NFOŚiGW na finansowanie 

zadania pn. „Usuwanie odpadów folii rolniczych, siatki i sznurka do owijania 

balotów, opakowań po nawozach i typu Big Bag” zaplanowane w dziale 900 

rozdział 90026 przenosi się z § 2440 do § 2460. 

Radny Wincenty Kilian zapytał jak będzie wyglądało to odbieranie odpadów, 

czy rolnicy będą mogli te odpady przywieźć na PSZOK? 

Burmistrz wyjaśnił, że urząd wyłoni przedsiębiorcę, który te odpady zutylizuje. 

Te odpady będą odbierane po wcześniejszym zgłoszeniu. W ramach tych środków. 



17 

 

Nie wiadomo jaki przedsiębiorca będzie to wykonywał. Na eternit też będzie 

dofinansowanie i też będzie utylizowany. 

Dalej dodał, że zwiększa się o kwotę 30.000,00 zł wydatki na oznakowanie ulic. 

Zwiększa się o kwotę 30.000,00 zł wydatki inwestycyjne na zadanie pn. „Budowa 

miejsc obsługi rowerzystów na Transwielkopolskiej Trasie Rowerowej –  

w Łomnicy oraz łączącej się z nią trasie Euroroute R1 - w Siedlisku”. Planuje się 

dotację dla powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego z przeznaczeniem na 

dofinansowanie zadania pn. „Doposażenie Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II 

w Trzciance” w kwocie 250.000,00 zł, w tym m.in. : 

a) 30.000,00 zł przechodzi z zaplanowanych w budżecie wydatków na dotację 

dla powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego na zakup sprzętu medycznego 

do Szpitala Powiatowego w Trzciance, 

b) 51.000,00 zł pochodzi z planowanych w roku bieżącym dochodów  

z opłat za wydawanie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. 

Planowana dotacja dla powiatu będzie stanowiła część wkładu własnego 

powiatu czarnkowsko – trzcianeckiego jako podmiotu tworzącego we wniosku  

o ubieganie się o dofinansowanie zadania z budżetu państwa. Każda nasza 

złotówka to 4 zł z budżetu państwa. W sumie 3,2 mln zł będzie 

zainwestowanych w Szpital. 

Zwiększa się o kwotę 480.484,36 zł wydatki na oświatę (zabezpieczenie 

środków na podwyżki na nauczycieli, odprawy emerytalne i nagrody 

jubileuszowe). Zwiększa się o kwotę 62.000,00 zł wydatki inwestycyjne na 

zadanie pn.”Uniwersalna scena teatralna – SP Nr 3 – zadanie realizowane  

w ramach budżetu obywatelskiego. 

Zwiększa się o kwotę 338.000,00 zł plan wydatków inwestycyjnych na 

zadanie „Zagospodarowanie Placu pocztowego wraz z utworzeniem Centrum 

Integracji Społecznej oraz zagospodarowanie terenu Targowiska Miejskiego 

wraz z terenami przyległymi” z przeznaczeniem na zakup wyposażenia oraz na 

wykonanie dodatkowych robót.  
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Zwiększa się o kwotę 3.286.134,00 zł wydatki na gospodarowanie odpadami, 

w tym wydatki w wysokości 788.139,00 zł są pokryte z opłaty za 

gospodarowanie odpadami (zwiększenie dochodów z opłaty za gospodarowanie 

odpadami w związku ze zmianą stawki opłaty za wywóz odpadów). Każdego 

miesiąca 300 tysięcy złotych mniej wpływu w stosunku do wydatków.  

Radny Zygmunt Czarny zapytał o zieleń, nasadzenia kwiatów, zależy mu na 

tym, aby to było miejsce pełne kwiatów. 

Burmistrz Krzysztof W. Jaworski odpowiedział, że będzie to miejsce bardzo 

kwieciste. Bliżej w części mauzolealnej miałyby być miejsca na odpoczynek z 

kocami.  

Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się  0. 

- Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się  0. 

- Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XVIII/172/19 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2020 

rok. 

Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi w dniu 1 czerwca 2020 roku zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 0 . 



19 

 

- Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XXII/217/20 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 7 maja 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

powiatowi czarnkowsko- trzcianeckiemu. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

- Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi 

czarnkowsko- trzcianeckiemu. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w 

głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

- Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XVI/147/19 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 13 listopada 2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia tej 

opłaty. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz wyjaśnił, stawkę w kwocie 12,00 zł 

ponieważ w tą kwotę są wliczone te zwolnienia z opłat dla niektórych 

mieszkańców, które są  ujęte w kolejnej uchwale. 

Radna Jadwiga Durejko zaproponowała, aby te tematyczne projekty uchwał 

pozostawić na obrady sesji, ponieważ jest wiele punktów niewyjaśnionych. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

- Projekt uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Radna Jadwiga Durejko stwierdziła, że jeżeli proponuje się zwolnienia  

z opłat, to powinny te zwolnienia być pokrywane z budżetu gminy, a nie  

z systemu, bo proponując zwolnienia obciążamy system. 

Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, że gmina cały 

czas dokłada ze swojego budżetu do gospodarki odpadami. W lipcu miały wejść 

dyrektywy unijne dotyczące BDO (kaucyjność, za zbiórkę selektywną płaciłyby 

organizacje producenta), mieszkańcom zostałyby tylko do zapłaty za zmieszane 
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i BIO. Takie rozwiązanie może wejdzie w życie do końca roku, cały czas trwają 

prace w tym temacie. Być może w przyszłym roku będzie możliwość zejścia z 

ceny za odpady.  

Członkowie zdecydowali, że należy się wstrzymać do sesji z dyskusją  

w tych tematach dotyczących odpadów.  

Radny Józef Łastowski był za tym, aby pomagać ludziom, ale nie kosztem 

pozostałych. Według niego wprowadzanie takiego rozwiązania nie jest mocno 

zasadne. Podwyżki wiadomo, że źle wpłyną na podejście mieszkańców. 

Należałoby to rozważyć. 

Radna Jadwiga Durejko w ogóle zrezygnowałaby z procedowania uchwał 

dotyczących odpadów, wprowadzi to bardzo dużo zamieszania. Może zostawić 

bez zmian, a z budżetu gminy wyasygnujmy te 300.000,00 zł, których brakuje.  

Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, że realne podwyżki za odpady dotknęły 

tereny nieskanalizowane i były to podwyżki 20%, ale tereny skanalizowane 

miały obniżkę. 

Radny Józef Łastowski zapytał, o to z jakich środków płacone jest 

Kombudowi za sprzątanie miasta, zamiatanie ulic. 

Burmistrz odpowiedział, że jest to osobny przetarg, z osobnych funduszy, 

jest to odrębne zadanie. Tam są umowy ryczałtowe. Kombud przegrał ostatni 

przetarg, ponieważ doliczył sprzęt, którego nie posiada. Wygrała osoba, która 

prowadzi działalność jednoosobową. Do końca roku, kwota przetargu to około 

120 tysięcy, będzie podlegał kontroli aby zadanie było wykonywane dokładnie i 

odpowiednio.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

- Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XVI/148/19 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 13 listopada 2019 r. w sprawie wzoru deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właściciela nieruchomości. 
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Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

- Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr II/11/18 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 13 grudnia 2018 r. w sprawie górnych stawek opłat za 

usługę odbierania odpadów komunalnych ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz za usługę 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, że górne stawki 

opłat, zawarte w projekcie uchwały, odnoszą się do odpadów komunalnych 

wytwarzanych na nieruchomościach niezamieszkałych tzn. nie objętych 

gminnym systemem odbioru odpadów. 

 Przewodniczącą komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 5, przeciw 0,wstrzymujących się 1. 

- Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr X/92/19 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie utworzenia Oddziału 

Żłobkowego w Gminnym Przedszkolu Nr 4 w Trzciance oraz nadania mu 

statutu. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, że w związku z 

utworzeniem z dniem 1 września 2020 r. w Oddziale Żłobkowym w GP Nr 4 w 

Trzciance dodatkowych 24 miejsc opieki dla dzieci, należy dokonać zmian w 

statucie placówki.  

Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi w dniu 1 czerwca 2020 roku zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

- Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XXI/212/20 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 26 marca 2020 r. w sprawie zwolnienia z opłaty za pobyt 
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dziecka i opłaty za wyżywienie w żłobkach prowadzonych przez gminę 

Trzcianka. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 6, przeciw 0,wstrzymujących się 0 . 

- Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XXI/213/20 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 26 marca 2020 r. w sprawie zwolnienia z opłaty za pobyt 

dziecka i opłaty za wyżywienie w przedszkolach i oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę 

Trzcianka. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 6, przeciw 0,wstrzymujących się 0. 

-Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XLII/371/17 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie organizacji wspólnej 

obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej jednostek 

organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla których 

organem prowadzącym jest gmina Trzcianka. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 6, przeciw 0,wstrzymujących się  0. 

- Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Oddziałowi Żłobkowemu 

w Gminnym Przedszkolu Nr 1 w Trzciance. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 6, przeciw 0,wstrzymujących się  0. 

- Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XLIV/298/05 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 21 października 2005 r. w sprawie powołania 

Młodzieżowej Rady Gminy Trzcianka i nadania jej statutu. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi roku zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

- Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XX/197/20 z dnia 

20 lutego 2020 r. w sprawie powołania Komisji Mieszkaniowej. 
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Radna Jadwiga Durejko wyraziła swoje zaskoczenie, że komisja zostaje 

zlikwidowana. Obostrzenia związane z COVID-19 się zmniejszają i komisja 

mogłaby spokojnie pracować. Rozumiał, że nie ma czym dysponować, bo nie 

było funduszy na mieszkania. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

- Projekt uchwały w sprawie przygotowania przez Burmistrza Trzcianki 

projektu uchwały określającej zasady i warunki sytuowania obiektów małej 

architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, 

ich gabaryty, standardy jakościowe oraz rodzaje materiałów budowlanych,  

z jakich mogą być wykonane. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi roku zapoznała się z projektem uchwały.  

-Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XVII/161/19 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 28 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia wysokości stawek 

opłat za zajęcie pasa drogowego. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

i ustalenia jej przebiegu. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi w dniu 1 czerwca 2020 roku zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: za 6, przeciw 0 ,wstrzymujących się 0. 

 

 

- Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy: Skwer Samorządności. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 0 . 

- Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy: Skwer Józefa Piłsudskiego. 

Radny Wincenty Kilian zaproponował, aby zamienić nazwy: rondo na 

Rondo Józefa Piłsudskiego, a skwer na Skwer Wolności.  

Radna Jadwiga Durejko miała całkowicie inne zdanie w tej kwestii, 

według niej w ogóle nie powinni się zajmować Józefem Piłsudskim, ponieważ 
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jest pewne niedoinformowanie. Światło dzienne ujrzały pewne dokumenty,  

z których wynika, że kiedy dokonywał się powrót państwa polskiego, to Józef 

Piłsudski nie zaakceptował Powstania Wielkopolskiego, był „dogadany”  

z Niemcami w kwestii granic Polski. My jesteśmy w granicach, których nie 

akceptował Józef Piłsudski, nie rozumie więc zatem hołubienia jego imienia. 

Walczył o Polskę bez Trzcianki. Uważała, że nie powinno hołubić się Józefa 

Piłsudskiego. 

Radny Józef Łastowski jest za propozycją Burmistrza, aby pogodzić dwa 

społeczeństwa. Uważał, że nie powinno wprowadzać się polityki na szczebel 

samorządu gminnego.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ronda. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 3, przeciw 1, wstrzymujących się 1. 

Ad 8) Wnioski komisji i ich realizacja. 

 Członkowie komisji  Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznali się z treścią 

wniosków i odpowiedziami na nie udzielonymi. 

 Radna Jadwiga Durejko podkreśliła zaangażowanie Pana Mariusza Łuczaka  

i pomoc pogorzelcom w Białej. 

 Radny Wincenty Kilian zapytał jak będzie wyglądała sytuacja ze składaniem 

wniosków suszowych?  Rolnicy pytają się czy pisać ręcznie wnioski o szacowanie, 

czy będą druki z Urzędu które trzeba będzie wypełnić. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, że żadnego sygnału 

ze strony Województwa nie ma. Formalnie po ogłoszeniu suszy można takie 

wnioski składać. Burmistrz poinformował, że komisje zaczynają działać, jak  

z Województwa jest informacja, że jest susza.  

Ad 9) Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodnicząca komisji Aneta Flis w związku z wyczerpaniem porządku obrad, 

zamknęła posiedzenie Komisji.  
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